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EFA Online Presidium Conference, November 30, 2020, 6:30 pm – 8:30 pm 

 

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), ).    Jürgen 

Albrecht (GER), Ulrich Meiners (GER). Missing sorry: Petr Riedl (CZE) 

 

 

 

Meeting points 

 

1.  Opening / Welcome   

Franco Giori opens the 6th Presidium Conference in 2020. The invitation to this meeting (as an Online-

Conference) has been duly given and the agenda presented is accepted without amendment. 

1.1  Minutes Bureau Conference 28-09-2020 

The minutes of the Bureau meeting of 28.09.2020 are approved. 

 

2.  Messages 

2.1  general , Congress 2020-2021 

For every member association and also for the EFA, it is a special challenge to make the right decisions for 

fistball under the conditions of the Covid-19 pandemic. 

The congress planned for June 24, 2021 will take place in any case - online if necessary. 

  

2.2  IFA 

- The women's world championship is terminated from 13.-17. July 2021 in Jona. Necessary commitments 

by the authorities to the TSV Jona club and the Swiss Fistball Association have so far been made orally. 

 
- Media monitoring by IFA: The EFA and the nations AUT, GER and SUI should contribute to the costs. 

However, there is currently no precise information about the performance of the selected system. The 

member associations GER, AUT and SUI already have simpler media monitoring and therefore see little 

need. 

 

- This statement also applies to the creation and financing of a common database. The EFA Presidium is 

missing detailed information on the planned program in order to make a decision. This in the knowledge 

that the presidium spoke about a possible cost sharing of € 2,400.00 about two years ago. 

 

- Ball awards: According to information from the IFA, the World Cup for women and men U18 2021 in 
Grieskirchen will be played with Errea balls. The award of the ball for the women's World Cup is still 

unclear. A decision is expected in February 2021. If it comes to an award to Errea, the EFA would like to 

have enough balls available in any case. A delivery guarantee should be given. 

 

- The ball rights for the EFA competitions in 2021 (Men's EM and MU21 EM) have been awarded to 

Sportastic (as early as 2020). There is therefore a conflict at the U21 European Championship! 
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 3.  EFA competitions 2021 

3.1 Champions Cups indoor 

As is well known, the Women's and Men's Champions Cups indoor (January 2021) have been postponed by 

one year as a result of the Covid-19 pandemic. 

In order to be eligible to participate, the EFA Presidium specifies that four teams will be played: The three 

final champions (from 2020 and 2021) from AUT, GER and SUI nations and the defending champion. The 

organizers remain. 

 

3.1.2  European Championship 2021 in Kaltern / ITA 

 

At this point of time, it is not possible to make a final decision on whether to hold the European Fistball 

Championship at the end of June 2021. 

 

The following scenarios are discussed: 

- A: The planning of a normal European Championship in 2021. 

- B: Planning an European Championship with few or no spectators. 

Then life streaming and TV recordings would be given a corresponding importance. 

In addition, the requirements for the quality of the implementation are reconsidered and discussed with 

the OK if they are feasible. The question of funding needs to be re-addressed. 

 

It is determined that the European Championship will be announced at the end of January 2021. 

Registration of member associations by February 28, 2021 at the latest. 

 

Depending on the development of the pandemic, the EFA Presidium will decide whether or not to host the 

European Championship by March 31, 2021 (with or without spectators). 

 

3.1.3  Champions Cups 2021 Women (SUI) and Men (Linz) 

 

The organizers have to be determined by the end of January 2021. The call for tenders will then be made 

on February 28, 2021. 

 

Already in summer, the EFA Presidium had decided on eligibility to participate in the Women’s and Men’s 

Champions Cup 2021: 

The qualified teams of the two game years (2019 and 2020) are generally admitted. 

If a team already qualified in 2019, there will be successors from the 2020 competition in the respective 

nation. Masters of the European member associations are also eligible to play in the order in which they 

were placed in the last European / World Cup. 

 

For the exact qualification mode see:  https://www.efa-fistball.com/wp-

content/uploads/2020/08/reglement_champions-cup_besondere-bestimmungen-2021.pdf 

 

4.  Calendar 2021-23 

 

The calendar, updated by Josef Andolfatto, is added to the minutes. 
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5.  European Youth Cup - status of internal clarification (definitive regulations, "JEP 

budget", EFA-JEP logo  
 

The final internal clarification has not yet taken place. The last response from the JEP committee must be 

expected. 

The final draft of the logo is approved. 

 

6.  Finances, general invoice history 2020 

 

Jürgen Albrecht presents the invoice process. Due to the lack of events, there are no special financial 

movements. Overall, there will be a loss result. 

 

6.1  Budget requirements for 2021 

 

The presentation for 2020 forms the basis for the budget for 2021. 

 

7.  miscellaneous 

 

- Inquiry about nationalities: Jürgen Albrecht presents the feedback so far. 

Overall, the query has unfortunately not found the desired response so far. 

 

- Exchange on the definition of contact sport: 
Independently of each other, fistball was defined as a contactless sport by the associations in AUT, GER and 

SUI. 

 

7.1  Personnel 

- 

7.2  next online conference 

Monday, March 1st, 2021, 6:30 p.m. 

 

 

 

European Fistball Association 

Franco Giori     Ulrich Meiners 

President     General Secretary 

 

 

Ahlhorn, September 30, 2020    

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer) 

 

 

In the plant: 

Agenda 2021-2023 

Champions Cup regulations - special provisions for 2021 
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EFA Online Präsidiums-Konferenz, 30. November 2020, 18:30 -20:30 Uhr   

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Jürgen Albrecht 

(GER), Ulrich Meiners (GER).   Entschuldigt: Petr Riedl (CZE) 

 

Tagungspunkte  

 

1.        Eröffnung/Begrüßung 

Franco Giori eröffnet die 6. Präsidiumskonferenz im Jahr 2020.  Die Einladung zu dieser Sitzung (als Teams-

Konferenz) erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wird ohne Änderungswünsche 

angenommen. 

1.1      Protokoll Präsidiumskonferenz 28-09-2020 

Das Protokoll der Präsidiumskonferenz vom 28.09.2020 wird genehmigt.   

  

2.        Mitteilungen 

2.1 allgemein, Kongress 2020-2021 

Für jeden Mitgliedsverband und auch für die EFA ist es eine besondere Herausforderung, unter den 

Bedingungen der Covid-19-Pandemie die richtigen Entscheidungen für den Faustballsport zu treffen.  

Der am 24. Juni 2021 geplante Kongress  findet in jedem Fall statt – zur Not auch online. 

  

2.2      IFA   

- Die Frauen Weltmeisterschaft ist vom 13.-17. Juli 2021 in Jona terminiert. Notwendige Zusagen der 

Behörden an den Verein TSV Jona und den Verband Swiss Faustball bestehen bisher noch mündlich. 

- Medienbeobachtung durch die IFA: Die EFA und die Nationen AUT, GER und SUI sollten sich an den Kosten 

beteiligen. Es fehlen aber momentan genaue Informationen über die Leistungen des ausgesuchten 

Systems. Die Mitgliedsverbände GER, AUT und SUI haben bereits einfachere Medienbeobachtungen und 

sehen daher wenig Bedarf. 

- Diese Aussage gilt ebenfalls für die Erstellung und Finanzierung einer gemeinsamen Datenbank.  Das EFA-

Präsidium vermisst zur Entscheidungsfindung detaillierte Informationen zum avisierten Programm. Dies im 

Wissen, dass das Präsidium vor ca. zwei Jahren über eine mögliche Kostenbeteiligung von € 2‘400.00 

gesprochen hat.  

 

- Ballvergaben:  Laut Informationen der IFA werden die WM der weiblichen und männlichen U18 2021 in 

Grieskirchen mit Errea-Bällen gespielt. Die Ballvergabe für die WM der Frauen noch ungeklärt. Im Februar 

2021 ist mit einer Entscheidung zu rechnen.  Falls es zu einer Vergabe an Errea kommt, wünscht die EFA, 

dass dann in jedem Fall ausreichend Bälle zur Verfügung stehen. Eine Liefergarantie müsste gegeben sein. 

- Die Ballrechte für die EFA-Wettbewerbe 2021 (EM der Männer und EM der mU21) sind an Sportastic 

vergeben worden (schon in 2020). Bei der EM der U21 ergibt sich daher ein Konflikt! 

 

3  EFA Wettbewerbe 2021 

3.1.1 Champions Cups indoor 

Die  Women’s und Men’s Champions Cups indoor (Januar 2021) wurden  infolge der Covid-19-Pandemie 

bekanntlich um ein Jahr verschoben.  
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Zur Teilnahmeberechtigung legt das EFA-Präsidium fest, dass jeweils mit vier Mannschaften gespielt wird: 

Die drei letztgültigen Meister (aus 2020 bzw. 2021) der Nationen AUT, GER und SUI sowie der 

Titelverteidiger. Die Ausrichter bleiben bestehen. 

 

3.1.2 EM 2021 in Kaltern/ITA   

 

Es ist zum heutigen Zeitpunkt nicht möglich, bezüglich der Durchführung der Faustball EM Ende Juni 2021 

eine endgültige Entscheidung zu treffen. 

Folgende Szenarien werden besprochen: 

- A :       Die Planung einer normal stattfindenden EM 2021.  

- B : Die Planung einer EM mit nur wenigen oder ohne Zuschauer.  

Dann würde dem Life-Streaming und den TV-Aufnahmen eine entsprechende Wichtigkeit und Bedeutung 

beigemessen werden.   

Zusätzlich werden die Anforderungen an die Qualität der Durchführung überdacht und nach Machbarkeit 

mit dem OK abgesprochen. Die Frage der Finanzierung muss neu angesprochen werden. 

Es wird festgelegt, die EM Ende Januar 2021 auszuschreiben. Meldung der Mitgliedsverbände bis 

spätestens 28. Februar 2021.      

Je nach Entwicklung der Pandemie entscheidet das EFA-Präsidium möglichst  bis zum 31. März 2021 über 

die Austragung der EM (mit oder ohne Zuschauer).      

 

3.1.3 Champions Cups 2021 Women (SUI) und Men (Linz)    

 

Bis Ende Januar müssen die Ausrichter feststehen. Dann erfolgt die Ausschreibung mit dem Meldetermin 

28. Februar 2021. 

Schon im Sommer hatte das EFA-Präsidium zur Teilnahmeberechtigung  an den Women’s und Men’s 

Champions Cup 2021 beschlossen: 

Jeweils die qualifizierten Teams der beiden Spieljahre (2019 und 2020) werden grundsätzlich zugelassen.  

Falls sich ein Team schon in 2019 qualifiziert hatte, gibt es in der jeweiligen Nation Nachrücker aus dem 

Wettbewerb des Jahres 2020. Weiterhin sind Meister der europäischen Mitgliedverbände – nach der 

Reihenfolge der Platzierung der letzten Europameisterschaft/Weltmeisterschaft – spielberechtigt.   

 

Zum genauen Qualifikationsmodus siehe:  https://www.efa-fistball.com/wp-

content/uploads/2020/08/reglement_champions-cup_besondere-bestimmungen-2021.pdf 

 

 

4  Jugend Europapokal – Stand der internen Abklärung ( definitives Reglement, „JEP-

Budget“, EFA-JEP Signet (Logo) 

 

Die interne Abklärung ist noch nicht endgültig erfolgt. Die letzte Rückmeldung durch das JEP – Gremium 

muss abgewartet werden. 

Der finale Entwurf des Logos wird gutgeheißen. 
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5  Terminkalender 2021-23 

Der von Josef Andolfatto aktualisierte Terminkalender  wird dem Protokoll angefügt. 

 

6 Finanzen, allgemein Rechnungsverlauf 2020 

Jürgen Albrecht stellt den Rechnungsverlauf dar. Auf Grund der fehlenden Veranstaltungen gibt es keine 

besonderen Finanzbewegungen. Insgesamt wird ein Verlustergebnis entstehen. 

 

6.1 Vorgaben Budget 2021 

Die Vorlage für 2020 bildet die Grundlage für das Budget von 2021. 

 

7  Verschiedenes       

-Abfrage nach Nationalitäten: Jürgen Albrecht stellt die bisherigen Rückmeldungen vor. 

Insgesamt hat die Abfrage bisher leider nicht die gewünschte Resonanz gefunden. 

 

- Austausch über die Definition von Kontaktsportart:  

Unabhängig voneinander wurden in AUT, GER und SUI von den Verbänden der Faustballsport als 

kontaktlose Sportart definiert. 

 

7.1    Personelles 

- 

7.2 nächste Online-Konferenz  

Montag, 1. März 2021, 18:30 Uhr 

  

  

 

European Fistball Association 

Franco Giori     Ulrich Meiners 

Präsident    General Secretary     

 

 

Ahlhorn,  2. Dezember 2020     

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer) 

  

 

Anlagen: 

Terminkalender 2021-2023 

Reglement Champions Cup – Besondere Bestimmungen für 2021   


